
Zápisnica z rokovania XV. Snemu delegátov SPaA SR 
zo dňa 22. 11. 2019 Kúpele Červený Kláštor Smerdžonka 

  
Prítomní: prezenčná listina 
Program: 
  1. Otvorenie Snemu, program rokovania Snemu 
  2. Voľba zapisovateľov, overovateľov, voľba pracovných komisií  
  3. Správa o činnosti SPaA SR (ďalej len Spoločnosť) od XIV. Snemu 
  4. Správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti revíznej komisie od XIV. Snemu 
  5. Správy o činnosti jednotlivých klubov 
  6. Správa mandátovej komisie  
  7. Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2020 a 2021  
  8. Voľby členov výkonného výboru a revíznej komisie 
  9. Rôzne, diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie 
10. Správa návrhovej komisie, uznesenie Snemu 
11. Záver 
 
K bodu č. 1 - Otvorenie Snemu, program rokovania Snemu 
Zasadanie Snemu otvorila hovorkyňa Spoločnosti Mária Cetkovská. Privítala prítomných delegátov na XV. Sneme SPaA SR (ďa-
lej len Snem) a hosťov z Českej spoločnosti psoriatikov a ekzamatikov pani Hanu Přikrylovú a Zdeňku Matyášovú. Slovo dala 
Ľubici Bergmannovej, ktorá ďalej viedla rokovanie Snemu. Delegátom predložila návrh programu zasadnutia Snemu. Program 
Snemu delegáti jednomyseľne schválili.  
 
K bodu č. 2 - Voľba zapisovateľov, overovateľov, voľba pracovných komisií  
Ľubica Bergmannová informovala, že na základe prezentovaných členov je možné pristúpiť 
k hlasovaniu a predložila návrh pracovných komisií Snemu.  
Za zapisovateľov boli navrhnutí: Katarína Kapustová a Eva Nagyová.  
Za overovateľov boli navrhnutí: Mária Kucháreková a Jozef Vandák.  
Zapisovateľov a overovateľov delegáti jednomyseľne schválili. 
Mandátovú komisiu v zložení: Mária Aratová, Marcela Myslivcová a Miroslav Matajs 
Volebnú komisiu v zložení: Cyril  Betuš, Marta Zobínová a Viera Miklošková  
Návrhovú komisiu v zložení: Cyril Betuš, Renáta Rusinková a Božena Smadišová  
Mandátová, volebná a návrhová komisia bola delegátmi Snemu jednomyseľne schválená  
v navrhovanom zložení. 
Predseda volebnej komisie JUDr. Cyril Betuš predložil návrh k spôsobu uskutočnenia volieb Výkonného výboru (ďalej len VV) 
a revíznej komisie (ďalej len RK) s tým, že môžu byť tajné alebo verejné. Informoval, že volebná komisia odporúča verejné. De-
legáti Snemu jednomyseľne schválili verejné voľby. 
 
K bodu č. 3 - Správa o činnosti SPaA SR (ďalej len Spoločnosť) od XIV. Snemu 
   Príhovor predniesla prezidentka Spoločnosti Terézia Hurbaničová.  
Vážení členovia Spoločnosti, milé dámy, milí páni, vážení hostia. Opäť sa stretávame na zasadnutí už XV. Snemu našej Spoloč-
nosti. Všetkých Vás srdečne VV víta a ďakuje za váš /náš čas, ktorý ste ako dobrovoľníci venovali tomuto stretnutiu. Stretávame 
sa, aby sme si vyriešili niektoré "nezrovnalosti", ktoré vás/nás trápia. VV bude informovať o všetkom, čo sme za dva roky zabez-
pečili a čo nás čaká v budúcnosti.  
   Ubehlo 30 rokov od založenia, je to dlhá doba, ale veľmi rýchlo to prešlo. Myslíme si, že sme pre Spoločnosť urobili veľa, aby 
sa na psoriatikov, atopikov, pacientov so psoriatickou artritídou a ostatných pacientov chorých kožnými chorobami nezabudlo v 
celej SR. Keď však chceme posúdiť, či nám štát pomohol pri našich trápeniach, nemôžeme všetko hodnotiť kladne. Môžeme však 
zhodnotiť, že VV, hlavne pani Bergmannová spolu s VV všetko nielen v tomto roku zabezpečila, za čo jej veľmi ja osobne a celý 
VV srdečne ďakujeme.  
   Žijeme v digitálnej dobe, kde najviac sú postihnutí a zraniteľní občania so zdravotným znevýhodnením a seniori. Stále sa všetci 
vyhovárajú na nedostatok peňazí. Zdravotníctvo je v koncoch, bolo rozdelené na sociálne a zdravotnícke služby. V SR je viac ako 
1,4 milióna seniorov, ale aj cca 140 tisíc občanov so zdravotným postihnutím. Neviem či sú to správne čísla, ale kvalitný život 
všetkým nemôže SR zabezpečiť. Mali sme dobré zastúpenie zdravotne postihnutých v celej SR. Teraz, keď by sme si mali pomá-
hať, zdravotne postihnutí občania sa trieštime, každý si myslí, že jeho choroba je dôležitejšia. 
   Boli sme na seminári k problematike občanov so zdravotným znevýhodnením v rámci projektu Zraniteľní v digitálnom veku. 
Seminár podporilo Ministerstva spravodlivosti SR a prednášajúci boli z OZ Bargar, OZ AOZPO a z Jednoty dôchodcov Sloven-
ska. Nakoľko v roku 2020 končí program, ktorý bol uzákonený, ako kvalitný život všetkých ľudí so zdravotným postihnutím. 
Nový program na roky 2021-2027 bude robiť už nová vláda, ktorá vzíde z volieb 29.02.2020. Kto vie čo nám ešte zoberú z kom-
penzácií, príspevku na opatrovanie... Seniorov je už viac ako detí a dožívajú sa vyššieho veku /na 100 detí je 102 seniorov/. Zákon 
o dlhodobej starostlivosti je schválený a má nadobudnúť účinnosť od 01. januára 2020. Všetko vyplýva z ochoty politikov. Ne-
chcem vás strašiť čo nás ešte čaká po februári 2020, ale všetko čo som tu menovala politici sľubovali ale nič nedotiahli do konca. 
Preto sa musíme sami zaujímať o veci verejné, aby sme vedeli na koho sa obrátiť. Ďakujem za pozornosť a prajem v mene VV 
príjemný dvojdňový pobyt. 
 
K bodu č. 4 - Správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti revíznej komisie od XIV. Snemu 
S p r á v a  o výsledku kontroly hospodárenia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR za obdobie od 01.01.2017  
do 31.12.2017 /prečítala pani Hurbaničová/ 
   Revízna komisia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spoločnosť) ešte pod vedením Boženy Smadišovej vykonala 
v novembri 2017 čiastkovú kontrolu hospodárenia tých Klubov, ktoré predložili účtovné doklady roku 2017 a taktiež čiastkovú 
kontrolu dokladov centrálnej pokladne a centrálneho účtu. Predmetná kontrola bola vykonaná v období konania XIV. Snemu 



SPaA SR v Trenčianskych Tepliciach. Jej súčasťou bolo aj metodické usmernenie osôb vykonávajúcich túto agendu. Na Sneme 
17.11.2017 bola zvolená nová revízna komisia s 2 novými členmi. Kontrola hospodárenia za celé obdobie roku 2017 bola vykona-
ná v období od 14.02.2018 do 27.03.2018 s prerušovaním, nakoľko niektoré chýbajúce účtovné doklady, alebo prílohy k nim, boli 
predložené až na vyzvanie neskôr. Podstatná časť dokladov bola preverená v dňoch 14.02.2018, 15.02.2018, 25.20.2018, 
16.03.2018 23.03.2018. Okrem členov revíznej komisie hospodárenie Spoločnosti za rok 2017 tradične kontrolovali  za kluby 
revízori klubov a aj hospodárka Spoločnosti pri ich nahrávaní do účtovníctva.  
   Vykonanou kontrolou bolo konštatované, že sa nedosiahla očakávaná náprava vo vedení jednoduchého účtovníctva v Klube 
Orave Dolný Kubín. Vzhľadom na nedostatok finančných prostriedkov na účte, klub musel platiť poplatky za tzv. mínusové úro-
ky, ktoré vznikli tým, že si banka započítala bankové poplatky. Bolo im odporúčané zrušiť tak ako termínovaný účet tak aj bežný. 
V priebehu vykonania kontroly bola zabezpečená náprava drobných nedostatkov, ktorá sa týkala chýbajúcich podpisov, odstráne-
nie duplicity, doplnenia príloh, zmeny zaúčtovania výdavku na inú účtovnú položku. Ďalej bolo poukázané na potrebu prepraco-
vania dokladov dokumentujúcich zapožičanie nakúpených liečebných pomôcok – hrebeňov zdravotníckym zariadeniam. Revízna 
komisia konštatovala, že ostatné prevádzkové výdavky, týkajúce sa zabezpečenia a realizovania organizovaného Dňa objatí na 
Hviezdoslavovom námestí v Bratislave dňa 27.06.2017, ako aj Svetového dňa psoriázy v kúpeľoch Smrdáky dňa 26.10.2017 do-
dávateľsky, musia byť podrobnejšie rozpísané a kalkulované už pri zadávaní objednávky.  
 
Hospodárenie Spoločnosti za rok 2017 je zrejmé z nasledovného prehľadu: 

  2017 v Eur 
Stav k 01.01.2017   
Na bežnom účte 10349,39 
Pokladničná hotovosť 2300,78 
Spolu finančné prostriedky k 01.01.2017 12 650,17 
    
P r í j m y   
Oslobodené príjmy spolu  6 582,00 
Z toho :  
Členské SPaA SR cent.. 4 582,00 
dotácie  2 000,10 
Príjmy, ktoré nie sú predmetom dane spolu 39 215,35 
Z toho :   
peňažné dary 35 975,00 
podiel zaplatenej dane 2 % 3 240,35 
Príjmy zdaňované zrážkou: 2,03 
z toho úroky 2,03 
Spolu príjmy 2017 45 799,38 
V ý d a v k y   

Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane spolu: 
                             

1 747,57 
Z toho :   

výdavky na občerstvenie, dary 
                       

1 747,57 
Výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane spolu: 43 687,64 
Z toho :   

kancelárske potreby 
                          

372,38 
paušály na telefóny a cestovné 2 210,48 
Nákup DHM  - hrebene 2499,94 
poplatky za internet a za webhostingové služby 109,18 
poštovné 97,42 
ostatné prevádzkové výdavky 25 818,42 
cestovné 101,15 
členské do medzinárodných spoločností 260,00 
akcie klubov, kultúrno-záujmová činnosť 2 009,75 
Helios, výdavky na bulletin 4 874,30 
bankové poplatky 215,19 
notárske poplatky  77,10 
školenia, účastnícke poplatky, ubytovanie 2 818,20 
práce nevýrobnej povahy 57,29 
relaxačný pobyt, rekondičné cvičenia 2 166,84 
Výdavky  zdaňované zrážkou spolu: 0,31 
Z toho daň z úrokov 0,31 
Spolu výdavky 2017 45 435,52 
  
Hospodársky výsledok  363,86 
  
STAV k 31.12.2017   



Konečný stav pokladňa  
                             

1 922,02 
Konečný stav bežný účet  11 092,01 
Konečný stav spolu k 31.12.2017 13 014,03 
 
   V roku 2017 celkové naše príjmy trojnásobne vzrástli, čo vo finančnom vyjadrení predstavuje 31 089,50 €. Tento nárast je 
z dôvodu peňažných daroch a programových grantov, ktoré nám boli v celkovej výške 35 975,00 poskytnuté. Klesli nám však 
oproti roku 2016 dotácie o 55,15 % (o 2 459,10 €). Príjmy z členských príspevkov sú nižšie len o 31,32 €, čiže dosahujú 99,32 % 
príjmov z roku 2016, čo nasvedčujú stabilizácii celkového počtu členov Spoločnosti. Zo zaplatenej dane z príjmov 2 % daňovní-
kov sa nám v hodnotenom období podarilo asignáciou získať 3 240,35 €, čo je oproti prechádzajúcemu roku menej o 37,23 %.   
   Tak ako príjmy, tak aj výdavky v roku 2017 vzrástli o 31 534,87 € najmä z dôvodu realizácie už vyššie spomenutých podujatí, 
na ktoré boli výkonným výborom vopred zabezpečené finančné prostriedky. Najvyššiu čiastku a to až 25 818,42 € tvorili ostatné 
prevádzkové náklady (v roku 2016 boli len vo výške 1 144,64 €). Zakúpili sme DHM – hrebene vo výške 2 499,94 €. Ďalšou po-
ložkou, ktorá nám vzrástla o 296,99 % sú náklady na školenia, ubytovanie, účastnícke poplatky súvisiace s realizáciou Snemu 
spoločnosti; výdavky na Helios nám vrástli o 902,30 €, čo je percentuálny nárast o 22,72 %; výdavky na záujmovú činnosť a akcie 
Klubov vzrástli v roku 2017 oproti roku 2016 o 70,30 %. Záväzky k poslednému dňu roku 2017 neevidujeme.  
   Za rok 2017 sme dosiahli kladný hospodársky výsledok 363,86 €. Za získané príjmy zo zdaňovanej činnosti (2,03 €) sme zapla-
tili zrážkovú daň z úrokov 0,31 €. Daňové priznanie sme podali včas. Za rok 2017 Spoločnosti nevznikla povinnosť hradiť daň 
z príjmov právnickej osoby. 
   Oproti predchádzajúcemu roku nám vzrástol majetok Spoločnosti o 2,88 %. Peňažné prostriedky v hotovosti máme v sume 
1 922,02 €, čo je oproti roku 2016 menej o 378,74 €. Nárast finančných prostriedkov na bankových účtoch je o 7,18 %, čo vo 
finančnom vyjadrení predstavuje sumu 742,42 €. K 31.12.2017 máme celkove disponibilné zdroje v celkovej sume 13 014,03 €.
            Dňa 29.03.2018 
 
S p r á v a  o výsledku kontroly hospodárenia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR za obdobie od 01.01.2018  
do 31.12.2018 /prečítala pani Bergmannová/ 
   Revízna komisia Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spoločnosť) vykonala v dňoch 25.9.2018 a 13.11.2018 čiast-
kovú revíziu hospodárenia centrálneho účtu Spoločnosti a centrálnej pokladne za obdobie január až júl 2018. Kontrola hospodáre-
nia zostávajúcich mesiacov roku 2018 za centrálny účet a centrálnu pokladňu a kontrola hospodárenia Klubov za celé obdobie 
roku 2018 bola vykonaná v dňoch 05.02.2019, 07.02.2019, 08.02.2019, 09.02. 2019, 14.03.2019 a 12.04.2019. Kontrolu hospodá-
renia vykonali len 2 členky revíznej komisie zvolené snemom. Opätovne sa vyskytli prípady, že niektoré chýbajúce účtovné do-
klady, alebo prílohy k nim, boli predložené až na vyzvanie. Okrem členov revíznej komisie hospodárenie Spoločnosti za rok 2018 
tradične kontrolovali za kluby revízori klubov a aj hospodárka Spoločnosti pri ich nahrávaní do účtovníctva.  
   Revízna komisia musí opakovane konštatovať závažné porušenie platných predpisov, nakoľko KLUB ORAVA DOLNÝ KU-
BÍN napriek opakovaným upozorneniam a poučeniu nedodržuje platné ustanovenia smernice o hospodárení. Nepredkladá peňažný 
denník, nevystavuje príjmové ani výdavkové pokladničné doklady, čím porušuje ustanovenia čl. IV. Smernice o hospodárení Spo-
ločnosti; do rekapitulácie, ktorú Klub zaslal nezahrnul príjem 80 € za dotáciu, ktorý mu bol doručený poštou. Vzhľadom na nedos-
tatok finančných prostriedkov na účtoch bolo opakovane predmetnému Klubu odporúčané pre nerentabilnosť zrušiť oba účty 
a zostatok previesť do pokladne. Na bežnom účte k 31.12.2018 je ich zostatok 1,18 € a na termínovanom je to 422,14 €. Klub 
porušuje smernicu aj v tom, že má vysoké výdavky za občerstvenie na jedného člena, tiež presahujú limit stanovený Snemom 
Spoločnosti na občerstvenie zúčastneného člena, troj až štvornásobne.  
   V priebehu vykonania kontroly u ostatných subjektov bola zabezpečená náprava menej závažných nedostatkov, ktoré sa týkali 
chýbajúcich podpisov na pokladničných dokladoch, matematickej nepresnosti, doplnenia príloh, zmeny zaúčtovania výdavku na 
inú položku či stornovania duplicitne účtovaného príjmu, alebo neakceptovania výdavku z dôvodu nedoloženie platného dokladu z 
registračnej pokladnice.  
   V minulom roku bolo poukázané na potrebu doplnenia dokladov dokumentujúcich zapožičanie zakúpených liečebných pomôcok 
– hrebeňov zdravotníckym zariadeniam a to Univerzitnej nemocnici Louisa Pasteura Košice a FNsP Nové Zámky. Platná smernica 
o hospodárení ustanovuje v čl. 5, že: „Spoločnosť, či klub môžu majetok zapožičiavať buď za úhradu, alebo bezplatne a to na 
základe zmluvy o nájme a zmluvy o pôžičke“. Dňa 05.02.2018 Spoločnosť uhradila 2309,94 € za ďalších 6 hrebeňov Dermalight 
80UVB, ktoré boli zapožičané do FNsP Prešov a FN Trenčín, ale revíznej komisii platné zmluvy o bezplatnom nájme/zapožičaní 
neboli predložené. Za obidva roky boli pri kontrole hospodárenia Spoločnosti predložené len doklady „odsúhlasenie zapožičania 
hmotného majetku“, ktoré nie sú podpísané štatutárnym zástupcom nemocníc a nemajú uvedené ani dátumy. 
   Revízna komisia konštatovala, že ostatné prevádzkové výdavky, týkajúce sa zabezpečenia a realizácie organizovaných hromad-
ných akcií dodávateľsky, mali byť už pri zadávaní objednávky podrobnejšie rozpísané. Nebola doložená podrobne rozpísaná fi-
nančná kalkulácia, z ktorej by bolo zrejmé, aká služba je v jednotlivých položkách zahrnutá.  
 
Hospodárenie Spoločnosti za rok 2018 je zrejmé z nasledovného prehľadu: 
Stav k 01.01.2018 v € 
Na bežnom účte 11 092,01 
Pokladničná hotovosť 1 922,02 
Spolu finančné prostriedky k 01.01.2018 13 014,03 

 
  

P r í j m y   
Oslobodené príjmy spolu 7 133,32 
Z toho :   
Členské SPaA SR centr. 4 533,32 
dotácie od miest a obcí 2 600,00 
Príjmy, ktoré nie sú predmetom dane spolu 39 577,28 
Z toho :   



peňažné dary 33 880,00 
podiel zaplatenej dane 2 % 5 424,28 
verejná zbierka 273,00 
Príjmy zdaňované zrážkou: 0,65 
z toho úroky 0,65 
Spolu príjmy 2018 46 711,25 

 
  

V ý d a v k y   
Výdavky, ktoré sa zahŕňajú do základu dane spolu: 1 316,32 
Z toho:   
výdavky na občerstvenie, dary 1 316,32 
Výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane spolu: 46 950,48 
Z toho:   
kancelárske potreby 354,80 
paušály na telefóny a cestovné 2 162,00 
nákup DHM - hrebene 2 309,98 
poplatky za internet a za webhostingové služby 109,48 
poštovné 92,65 
ostatné prevádzkové výdavky VV 27 345,10 
Cestovné 157,28 
členské do medzinárodných spoločností 587,00 
akcie klubov, kultúrno-záujmová činnosť 1 318,68 
Helios, výdavky na bulletin 6 084,00 
bankové poplatky 230,17 
notárske poplatky 73,30 
školenia, účastnícke poplatky, ubytovanie, prenájom miestností 3 604,46 
práce nevýrobnej povahy 62,28 
relaxačný pobyt, rekondičné cvičenia, liečebné procedúry 2 459,30 
Spolu výdavky 2018 48 266,80 
Hospodársky výsledok za rok 2018 -1 555,55 

 
  

STAV k 31.12.2018   
Konečný stav pokladňa 2 326,30 
Konečný stav bežný účet 9132,18 
Konečný stav spolu k 31.12.2018 11 458,48 
 
   V roku 2018 celkové naše príjmy vzrástli len o 1,99 %, čo vo finančnom vyjadrení predstavuje len 911,87 €. Vzrástli nám dotá-
cie z miest a obcí o 600,00 € čo je nárast o 30 %. Peňažné dary sme v roku 2018 získali nižšie o 5,82 %, čo vo finančnom vyjadre-
ní je menej o 2 095,00 €. V roku 2018 sme však realizovali verejnú zbierku, ktorou sme vyzbierali 273 €. Príjmy z členských prí-
spevkov sú nižšie len o 48,68 €, čiže dosahujú 98,94 % príjmov z roku 2017, čo poukazuje sa stabilizáciu našej členskej základne. 
Nižšie členské a to vo výške 3,32 € nám zaplatila už len jedna členka z Martina. Zo zaplatenej dane z príjmov sa nám v hodnote-
nom období podarilo asignáciou získať 5 424,28 €, čo je oproti roku 2017 viacej o 2 183,93 €, čo je nárast o 67,40 %; ale oproti 
roku 2016 boli príjmy z darovaných 2 % vyššie len o 5 %.  
   Celkové výdavky Spoločnosti v roku 2018 boli oproti predchádzajúcemu roku vyššie o 2 831,28 €, čiže nárast o 6,23 %. Najvy-
ššiu čiastku a to až 27 345,10 € tvorili ostatné prevádzkové náklady, čo bolo oproti roku 2017 viacej o 1526,68 €. Zakúpili sme 
DHM – hrebene vo výške 2 309,98 €. Položkou, ktorá nám percentuálne najviac vzrástla (nárast o 125,77 %) bolo členské do 
medzinárodných spoločností, nárast bol 327 €. Cestovné nám percentuálne vzrástlo o 55,49 %, čo vo finančnom vyjadrení pred-
stavuje len 56,13 €. O 24,82 % (t.j. o 1209,70 €) nám vzrástli výdavky súvisiace s prípravou, tlačou a distribúciou nášho bulletinu 
Helios, Na položke školenia, účastnícke poplatky, ubytovanie a prenájom miestnosti sme v roku 2018 zaplatili o 786,26 € viacej, 
čo je nárast o 27,9 %. Výdavky na relaxačné pobyty, cvičenia a procedúry nám vzrástli v roku 2018 o 292,46 €, čo je nárast o 13,5 
%. Najvyšší pokles sme zaznamenali na položke akcie klubov, kultúrno-záujmová činnosť a to pokles o 691,07 €, čiže o 34,39 %. 
Je potešiteľné, že o 431,25 € nám klesli aj výdavky na občerstvenie a dary, čo je pokles o 24,68 %, ale v tejto oblasti máme ešte 
rezervy. 
   Z predložených dokladov vyplýva, že naša Spoločnosť záväzky k poslednému dňu roku 2018 neeviduje.  
   Za rok 2018 sme dosiahli záporný hospodársky výsledok 1555,55 €. Zo zdaňovanej činnosti sme mali príjem len 0,65 €, peňažné 
ústavy posielali na účet už len tzv. čisté úroky (t.j. po odpočte dane z úrokov). Daňové priznanie sme podali včas. Nakoľko sa 
neskôr zistilo, že nebol v účtovníctve zahrnutý jeden bankový výpis, týkajúci sa verejnej zbierky, a s tým súvisiace pokladničné 
doklady a došlo tým aj k zmene zostatku finančných prostriedkov na účtoch Spoločnosti, museli sme po riadnej marcovej účtovnej 
závierke spracovať ešte mimoriadnu dňa 24.04.2019 a podať dodatočné daňové priznanie. Za rok 2018 Spoločnosti nevznikla 
povinnosť hradiť daň z príjmov právnickej osoby. 
   Vzhľadom k tomu, že sme mali v roku 2018 výdavky vyššie než boli naše príjmy, klesol nám oproti predchádzajúcemu roku aj 
majetok Spoločnosti o 11,95 %. Peňažné prostriedky v hotovosti máme síce k 31.12.2018 v sume 2 326,30 €, čo je viacej oproti 
zostatku k 31.12. 2017 o 404,28 € (teda o 21,03 %), ale zostatok na bankových účtoch je len 9 132,18 €, čo je oproti roku 2017 
menej o 1 959,83 €. K 31.12.2018 máme disponibilné zdroje v celkovej sume 11 458,48 €.     
               Dňa 29.4.2019 
 
 



S p r á v a  o činnosti revíznej komisii od 18.11.2017 ku dňu konania XV. Snemu a hospodárení Spoločnosti psoriatikov 
a atopikov SR /prečítala pani Smadišová/ 
   Na XIV. Sneme delegátov Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR dňa 17.11.2017 v Trenčianskych Tepliciach bola zvolená re-
vízna komisia v zložení Daniela Biskupičová, Edita Spišiaková a Monika Zemanová. Úlohy revíznej komisie plnili len 2 členky, 
Monika Zemanová za celé volebné obdobie sa na činnosti revíznej komisie nepodieľala. Prevažnú časť kontrol vykonala predsed-
níčka. Využívali sa organizované akcie, ktorých sa zúčastňovali aj predsedovia alebo pokladníci Klubov, kedy sa vykonávali 
čiastkové revízie hospodárenia klubov. Ich súčasťou bolo aj metodické usmernenie osôb vykonávajúcich túto agendu. Posledná 
takáto akcia sa uskutočnila v Radave v dňoch 10. až 13.10.2019 a bola spojená aj s relaxačným pobytom. Predmetom kontrol boli 
už doklady roku 2019. Je na škodu veci, že sa jej nezúčastnili všetky Kluby a že chýbali zástupcovia Klubu ORAVA, ktorí by si 
metodické usmernenie najviac potrebovali. V priebehu kalendárneho roka po zaúčtovaní dokladov prvého polroka sa zvykla vy-
konávať čiastková revízia hospodárenia centrálneho účtu Spoločnosti psoriatikov a atopikov SR (ďalej len Spoločnosť) a centrál-
nej pokladne. Tá sa vykonávala v dome hospodárky v Tonkovciach. Ostatné revízie hospodárenia sa obyčajne vykonávali až po 
odovzdaní originálnych dokladov v mesiacoch február a marec nasledujúceho roka a aj to s prerušovaním nakoľko sa opakovane 
vyskytovali prípady, že niektoré chýbajúce účtovné doklady, alebo prílohy k nim, boli predložené až na vyzvanie. Presné informá-
cie o dňoch vykonania kontrol sú uvedené v ročných správach, ich počet bol rozdielny, približne 10 až 13 celodenných kontrol-
ných dní v roku. Okrem členov revíznej komisie hospodárenie Spoločnosti a klubov tradične kontrolovali za kluby revízori klubov 
a aj hospodárka Spoločnosti pri ich nahrávaní do účtovníctva. V priebehu vykonávania kontrol bola zabezpečená náprava menej 
závažných nedostatkov, ktoré sa týkali chýbajúcich podpisov na pokladničných dokladoch, matematickej nepresnosti, doplnenia 
príloh, zmeny zaúčtovania výdavku na inú účtovnú položku či stornovania duplicitne účtovaného príjmu, alebo neakceptovania 
výdavku z dôvodu nedoloženia platného dokladu z registračnej pokladnice. Výsledky kontrol boli pri zistení nedostatkov preroko-
vané so zástupcami Klubov, alebo s členmi výkonného výboru a boli dohodnuté opatrenia, alebo niektoré vyúčtované výdavky 
neboli akceptované. Vždy po podaní daňového priznania bola spracovaná písomná správa o hospodárení Spoločnosti a činnosti 
revíznej komisie.  
   Revízna komisia opakovane konštatovala závažné porušenie platných predpisov, nakoľko Klub Orava Dolný Kubín napriek 
opakovaným upozorneniam a poučeniu nedodržuje platné ustanovenia smernice o hospodárení. Nepredkladá peňažný denník, 
nevystavuje príjmové ani výdavkové pokladničné doklady, čím porušuje ustanovenia čl. IV. Smernice o hospodárení Spoločnosti. 
V roku 2018 do rekapitulácie, ktorú Klub zaslal nezahrnul príjem 80 € za dotáciu, ktorý mu bol doručený poštou. Vzhľadom na 
nedostatok finančných prostriedkov na účtoch bolo opakovane predmetnému Klubu odporúčané pre nerentabilnosť zrušiť oba účty 
a zostatok previesť do pokladne. Na bežnom účte k 31.12.2018 bol ich zostatok 1,18 € a na termínovanom to bolo 422,14 €. Klub 
porušuje smernicu aj v tom, že má vysoké výdavky za občerstvenie na jedného člena, tiež presahujú limit stanovený Snemom 
Spoločnosti na občerstvenie zúčastneného člena, troj až štvornásobne.  
   Pri revízii dokladov za rok 2017, ako aj 2018 bolo poukázané na potrebu doplnenia dokladov dokumentujúcich zapožičanie 
zakúpených liečebných pomôcok – hrebeňov zdravotníckym zariadeniam. Platná smernica o hospodárení ustanovuje v čl. 5, že: 
„Spoločnosť, či klub môžu majetok zapožičiavať buď za úhradu, alebo bezplatne a to na základe zmluvy o nájme a zmluvy o pô-
žičke“. Revíznej komisii platné zmluvy o bezplatnom nájme/zapožičaní neboli predložené. Za obidva roky boli pri kontrole hos-
podárenia Spoločnosti predložené len doklady „odsúhlasenie zapožičania hmotného majetku“, ktoré nie sú podpísané štatutárnym 
zástupcom nemocníc a nemajú uvedené ani dátumy. Revízna komisia konštatovala, že pri ostatných prevádzkových výdavkoch, 
zabezpečených dodávateľsky, týkajúcich sa zabezpečenia a realizovania organizovaných podujatí (napr. Dňa objatí, Svetového 
dňa psoriázy atď.) musia byť podrobnejšie rozpísané a kalkulované už pri zadávaní objednávky. Čiastočná náprava už nastala, ale 
aj za rok 2018 nebola doložená podrobne rozpísaná finančná kalkulácia, z ktorej by bolo zrejmé, aká služba a za koľko je 
v jednotlivých položkách zahrnutá. 
Hospodárenie Spoločnosti za rok 2017 a 2018 je podrobne rozpísané v ročných správach. Zopár informácii o hospodárení Spoloč-
nosti si však dovoľujem uviesť: 
   K 01.01. daného roka nám v roku 2018 vzrástli finančné prostriedky v roku 2018 o 363,86 €, čo je nárast o 2,88%, ale 
k 31.12.2018 nám klesli a boli v celkovej čiastke 11 558,48, čo je oproti 31.12.2017 menej o 11,95 %. Porovnaním účtovných 
rokov 2018 a 2017 konštatujeme, že v roku 2018 celkové naše príjmy vzrástli len o 1,99%, čo vo finančnom vyjadrení predstavuje 
len 911,87 €. Vzrástli nám dotácie z miest a obcí o 600,00 € čo je nárast o 30 %. Peňažné dary sme v roku 2018 získali nižšie 
o 5,82 %, čo vo finančnom vyjadrení je menej o 2 095,00 €. V roku 2018 sme však realizovali verejnú zbierku, ktorou sme vyzbie-
rali 273 €. Príjmy z členských príspevkov sú v roku 2018 oproti roku 2017 nižšie len o 48,68 €, čiže dosahujú 98,94 % príjmov 
z roku 2017, čo poukazuje sa stabilizáciu našej členskej základne.  
Nižšie členské a to vo výške 3,32 € nám zaplatila už len jedna členka z Martina. Zo zaplatenej dane z príjmov sa nám 
v hodnotenom období podarilo asignáciou získať 5 424,28 €, čo je oproti roku 2017 viacej o 2 183,93 €, čo je nárast o 67,40 %; 
ale oproti roku 2016 je to menej, lebo vtedy boli príjmy z darovaných 2 % až v čiastke 9 236,57 €, 
   Celkové výdavky Spoločnosti v roku 2018 boli oproti predchádzajúcemu roku vyššie o 2831,28 €, čiže nárast o 6,23 %. Najvy-
ššiu čiastku v roku 2018 a to až 27 345,10 € tvorili ostatné prevádzkové náklady, čo bolo oproti roku 2017 viacej o 1 526,68 €. 
Zakúpili sme DHM – hrebene v obidvoch rokoch a to spolu 4809,92 € €. Položkou, ktorá nám v roku 2018 percentuálne najviac 
vzrástla (nárast o 125,77 %) bolo členské do medzinárodných spoločností, nárast bol 327 €. Cestovné nám percentuálne v roku 
2018 vzrástlo o 55,49 %, čo vo finančnom vyjadrení predstavuje len 56,13 €. O 24,82 % (t.j. o 1 209,70 €) nám v roku 2018 vzrás-
tli výdavky súvisiace s prípravou, tlačou a distribúciou nášho bulletinu Helios, Na položke školenia, účastnícke poplatky, ubyto-
vanie a prenájom miestnosti sme v roku 2018 zaplatili o 786,26 € viacej, čo je oproti roku 2017 nárast o 27,9 %. Výdavky na rela-
xačné pobyty, cvičenia a procedúry nám vzrástli v roku 2018 o 292,46 €, čo je nárast o 13,5 %. Najvyšší pokles sme zaznamenali 
na položke akcie klubov, kultúrno-záujmová činnosť a to pokles o 691,07 €, čiže o 34,39 %. Je potešiteľné, že o 431,25 € nám 
v roku 2018 klesli aj výdavky na občerstvenie a dary, čo je pokles o 24,68 %, ale v tejto oblasti máme ešte rezervy. 
   Z predložených dokladov vyplýva, že naša Spoločnosť záväzky k poslednému dňu roku 2017 a ani roku 2018 neeviduje.  
   Za rok 2017 sme dosiahli kladný hospodársky výsledok 363,86 €, za rok 2018 bol záporný hospodársky výsledok 1555,55 €. Zo 
zdaňovanej činnosti sme mali minimálne príjmy, peňažné ústavy posielali na účet už len tzv. čisté úroky (t.j. po odpočte dane 
z úrokov). Daňové priznanie sme v obidvoch rokoch podali včas. Nakoľko sa neskôr zistilo, že za účtovný rok 2018 nebol 
v účtovníctve zahrnutý jeden bankový výpis, týkajúci sa verejnej zbierky, a s tým súvisiace pokladničné doklady a došlo tým aj 
k zmene zostatku finančných prostriedkov na účtoch Spoločnosti,  museli sme po riadnej marcovej účtovnej závierke spracovať 



ešte mimoriadnu dňa 24.4.2019 a podať dodatočné daňové priznanie. Za rok 2018 a ani za rok 2017 Spoločnosti nevznikla povin-
nosť hradiť daň z príjmov právnickej osoby. 
   Vzhľadom k tomu, že sme mali v roku 2018 výdavky vyššie než boli naše príjmy, klesol nám v roku 2018 oproti predchádzajú-
cemu roku aj majetok Spoločnosti o 11,95 %. Peňažné prostriedky v hotovosti k 31.12.2018 sme mali v sume 2 326,30 €, čo je 
viacej oproti zostatku k 31.12.2017 o 404,28 € (teda o 21,03 %), ale zostatok na bankových účtoch je len 9132,18 €, čo je oproti 
roku 2017 menej o 1 959,83 €. K 31.12.2018 sme mali disponibilné zdroje v celkovej  sume 11458,48 €. Informácia o aktuálnom 
stave disponibilných zdrojov roku 2019 delegátom snemu podá hospodárka spoločnosti. 
   Pre zaujímavosť uvádzame, že za 2 hodnotené roky 2017 a 2018, členovia spoločnosti na členskom uhradili spolu 9 115,32 €, čo 
je na úrovni predchádzajúcich rokov 2015 a 2016 kedy bol príjem 9 001,14 €. Dotácie z miest a obcí spolu činia spolu za hodnote-
né 2 roky 4 600 €. Za roky 2015 a 2016 dotácie z miest a obcí boli vo výške spolu 14 398,92 €. Peňažné dary sú za roky 2017 
2018 spolu v čiastke 69 855 €, čo svedčí o aktivite funkcionárov našej spoločnosti, lebo v rokoch 2016 a 2015 boli len 7 586 €. 
Získaný podiel zo zaplatenej dane 2 % za roky 2017 a 2018 bol spolu 8 664,63 €, kým za roky 2015 a 2016 bol až 14 398,92 €. 
Výdavky vynaložené na príjmy oslobodené od dane spolu v rokoch 2015 a 2016 činili 31 559,21 €; v rokoch 2017+2018 už boli 
spolu vo výške 90 636,12 €. Najvyššie výdavky boli za ostatné prevádzkové výdavky a to v sume spolu 53 163,52 €. Vzrástli aj 
výdavky súvisiace s vydávaním Heliosu, v hodnotenom období boli spolu v sume 10 958,30 €. V rokoch 2017 a 2018 sme zakúpili 
hrebene v sume spolu 4 809,92 €. Výdavky na občerstvenie a dary, ktoré sú výdavkami zahrňujúcimi sa do základu dane, boli 
v rokoch 2017 a 2018 spolu vo výške 3 063,89 €; v roku 2015 a 2016 výdavky na tejto položke boli len 1 994,77 €. 
   Záverom by som sa za aktívnu spoluprácu chcela poďakovať prevažnej väčšine funkcionárov Klubov, lebo musíme konštatovať, 
že úroveň vedenia hospodárskej agendy vzrástla. Akútne je potrebné riešiť hospodárenie Klubu Orava Dolný Kubín. Niektoré 
kluby by mali znížiť výdavky na občerstvenie a dary a dodržiavať v tomto smere uznesenie snemu.  
   Ďalej mi dovoľte poďakovať Evke a Jankovi Valovičovým, ktorí nám vytvorili podmienky na prácu v ich rodinnom dome. Po-
ďakovať sa chcem aj štatutárnym zástupkyniam Ľubici Bergmannovej a Terézii Hurbaničovej, bez ich aktivít by to s našimi fi-
nančnými zdrojmi bolo biednejšie. Ďakujem im aj za realizáciu úhrad a prípravu podkladov k účtovným operáciám. Chcem sa 
poďakovať aj Božke Smadišovej, ktorá mi bola nápomocná, lebo občas som na vykonanie kontrol ostala sama. Najväčšiu moju 
vďaku za spoluprácu si však zaslúži naša hospodárka Evka Valovičová, ktorá to občas so mnou nemala jednoduché; ale snažili 
sme sa zverené úlohy plniť čo najlepšie, podľa našich dostupných informácii, vedomostí a poznatkov.  

          Edita Spišiaková, predseda  RK, dňa 20.11.2019 
 
K bodu č. 5 - Správy o činnosti z jednotlivých klubov 
Z dvanástich klubov Spoločnosti bolo zastúpených jedenásť. Klub Dolný Kubín, Dagmar Daňková sa ospravedlnila pre práce-
neschopnosť. Predsedovia zúčastnených klubov informovali o svojej činnosti od ostatného snemu. Kluby prostredníctvom bulleti-
nu Helios svojimi pravidelnými uverejňovanými príspevkami informovali všetkých členov našej Spoločnosti.  
   Klub Martin - Katarína Kapustová. Členovia nášho klubu sa rozhodli, že naše pôsobenie bude hlavne o vzájomnej podpore 
chorých psoriázou, atopiou alebo inými kožnými chorobami. Dohodli sme sa, že sa budeme stretávať vždy posledný štvrtok 
v mesiaci v klubovni Bodkáčika, pri Sokolovni. Na týchto stretnutiach sa naši členovia dozvedeli v minulom roku niečo o vplyve 
a účinkoch vitamínu D na náš organizmus; liečenej kozmetike KAMEDIS; kúpeľoch Podhájska a ich histórii, zložení a účinkoch 
vody; účinkoch konopného oleja; liečbe psoriázy laserom; diskutovali sme o liečbe psoriázy vo vlasoch. V tomto roku to bolo o 
stravovaní pri psoriáze, ukrajinských prípravkoch pre psoriatikov PSORILAM (krém a šampón) a kde si ich možno kúpiť, zázrač-
nej hube menom Čaga, účinkoch brezovej vody, základoch indickej liečby a postupoch - ajurvede, prírodných antibiotikách a o 
vplyve zápalových procesov na náš organizmus. V máji minulého roku sme v spolupráci so združením Bodkáčik zorganizovali 
Deň kože - deň dotykov v Martine. Na Divadelnom námestí v Martine sme vytvorili stánok, kde sa okoloidúci mohli dozvedieť 
niečo o našej spoločnosti a klube aj o pripravovaných prednáškach v knižnici. V septembri bol spoločný výlet v Podhájskej. Pred 
Vianocami sme pripravili predvianočné posedenie a tento rok vo februári fašiangové. V marci to bolo športové podujatie, zahrali 
sme si bowling. V júli sme boli na podujatí organizované obcou Podhradie “Kvet Podhradia”. Tu sme si pozreli súťažné aranžmá-
ny pre úpravu preddomia, mohli sme si nakúpiť v stánkoch s ľudovo-remeselnými výrobkami, kvetinami a inými rastlinami do 
našich záhrad a hlavne sa zabaviť pri ľudovej hudbe a folklórnych tanečných vystúpeniach. 29.10. 2019 pri príležitosti Svetového 
dňa psoriázy sme zorganizovali spolu s Bodkáčikom edukačný workshop pre verejnosť, prednášky na 3 témy: Psoriáza, nové 
možnosti liečby, Správne ošetrovanie a Chronické kožné ochorenia. Zástupcovia klubu sa zúčastnili aj akcií: Deň kože - deň doty-
kov v Liptovskom Mikuláši a v Lučenci; Výstupu na Portáš; Trhu kože v Bratislave. Na našom prvom stretnutí sme odsúhlasili 
príspevok do 15,-€ na individuálne rekondičné aktivity. V decembri plánujeme návštevu divadelného predstavenia a Vianočné 
posedenie. 
   Klub Bratislava - Jozef Vandák. Cieľom BA je pravidelne sa stretávať s našimi členmi na schôdzach 2x v roku, kde sa môže-
me od pozvaných prednášajúcich dozvedieť o možnostiach liečby nášho kožného ochorenia, o nových formách liečby a nových 
liekoch. Okrem toho máme v priebehu roka niekoľko akcií. Začiatkom roka máme takzvané Trojkráľové stretnutie, kde si navzá-
jom prajeme do nového roka. Toto stretávanie máme zaužívané už 10 rokov, býva príjemné, famózne. Už niekoľko rokov organi-
zujeme výlet do Tatier na Hrebienok, kde obdivujeme Tatranský ľadový dóm a unikátne sochy okolo neho. Športovú aktivitu 
organizujeme v apríli, kde trávime pekné športové chvíle v Bowlingovom centre, spoločne meriame šťastie v hode gúľ na dráhu 
v snahe pováľať čo najviac kolkov a dobre bodovať. V máji si nemôžeme nechať ujsť unikátny Deň kože - deň dotykov, ktorého 
sa každý rok zúčastňujeme. Pri tejto príležitosti chcem poďakovať organizátorom za perfektnú organizáciu, klubu Liptovský Mi-
kuláš v minulom roku na čele s pani Máriou Aratovou a klubu Lučenec v tomto roku pod vedením pani Márie Gilanovej. Kaž-
dý rok v júni plánujeme v klube medzinárodné stretnutie. Ide o srdečné zvítanie Českých a Slovenských psoriatikov na Portáši a 
spoločná zaujímavá športová aktivita, na ktorú sa každý teší, kde medzi sebou navzájom súťažíme a pritom utužujeme skvelé 
priateľstvo s našimi českými priateľmi. Za BA klub chcem poďakovať Františkovi Macovi za pomoc prevozu účastníkov na toto 
podujatie. V priebehu 2 rokov sme sa vybrali aj na výlet do prírody na Železnú studienku v Bratislave. Oboznamujeme sa 
s históriou hradov - našich kultúrnych pamiatok - hradu Čachtice, hradu Devín, navštívili sme Trenčiansky hrad, tiež Červený 
kameň. Spoločné aktivity nášho klubu smerujú i na odpočinok a relaxáciu, napr. kúpanie v Podhájskej. V júni 2017 a 2018 sme sa 
zúčastnili v uliciach Bratislavy akcii Deň objatí, kde našou snahou bolo priniesť radosť i tam, kde objatie chýba. Podujatia sa zú-
častnili dermatológovia i zástupcovia SPaA. Na vlastné oči sme sa presvedčili, ako ľudia reagujú ak sa majú objať s ľuďmi, kto-
rí trpia psoriázou. Každoročne sa stretávame na akcii Trh kože, ktorá sa koná v Bratislave. Je to edukačné podujatie pre širokú 
verejnosť a ponúka bezplatné poradenstvo, konzultácie a odborné prednášky dermatológov s cieľom zvýšiť povedomie o kožných 



ochoreniach a možnosti liečby. Naše stretnutia sú aj pri príležitosti Svetového dňa psoriázy a Deň otvorených dverí v kúpe-
ľoch Smrdáky. Zúčastňujeme sa odborných prednášok o kožných ochoreniach ich liečbe a o účinkoch sírovodíkovej vody. Diva-
delné kultúrne podujatie každoročne zabezpečuje pre našich členov naša hospodárka pani Kmeťová, začo jej rád vždy poďakujem. 
Poslednou akciou v roku mávame mikulášske predvianočné posedenie pri kapustnici. V dobrej nálade si vychutnávame i vianočné 
oblátky s medom. 
V roku 2018 na schôdzi BA klubu sme pri príležitosti 25. výročia SPaA SR zhodnotili napredovanie nášho klubu. Pripomenuli 
sme si našich predchodcov, čo klub viedli a už nie sú medzi nami. Predsedníčka, podpredseda, hospodár, hospodárka a uctili sme 
si ich prácu. Poďakovali sme aj ďalším členom výboru, ktorí odstúpili z akéhokoľvek dôvodu. Poďakovali sa všetkým, ktorí pri-
speli k rozvoju nášho klubu a za prácu v našej spoločnosti, hlavne za obetavú a dobrovoľnú činnosť v našom BA klube. Nezabudli 
sme pripomenúť ani aktivistov, ktorí sa podieľali na vzniku Spoločnosti v roku 1990 ako pp. Jana Břízová z Prahy a z Bratislavy 
Terézia Moravčíková, PhDr. Vlasta Husárová či Terézia Hurbaničová. Pri tejto príležitosti na našej výročnej schôdzi boli odo-
vzdané ocenenia, ktoré si prevzali štyria naši najaktívnejší členovia. 
   Klub Svidník - Renáta Rusinková. Od posledného snemu v Trenčianskych Tepliciach, kde sme mali troch zástupcov klubu, 
dva roky ubehli ako voda. Je čas bilancovať činnosť nášho klubu za posledných 24 mesiacov. Počas roka 2017 až 2019 sme sa 
stretávali v rámci našich možností. Tradične sme relaxovali v lete na kúpaliskách, vyhľadávali uvoľnenie z každodenného stereo-
typu. Navštevovali sme kino, divadelné podujatia v našom meste, tradičný Rusínsky festival. Každoročnú športovú akciu pri „Vi-
nárni“, ktorú realizujeme v letných mesiacoch, v roku 2018 vystriedal relaxačno-edukačný pobyt vo Hvezdárni v obci Roztoky. 
Táto akcia sa u nás stane zrejme každoročnou tradíciou nášho klubu. V liečebných Kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka sme sa 
z príležitosti Dňa dotykov - Dňa kože a  Jesenného dňa otvorených dverí sme štyrikrát absolvovali liečebno-relaxačné víkendy 
v týchto kúpeľoch. Tiež sa stalo tradíciou, že aspoň raz do roka navštívime tieto zázračné kúpele, v ktorých sa lieči nielen naša 
koža, ale aj pookreje naša duša. Tradičnou každoročnou akciou je u nás Rusínsky Mikuláš. Touto decembrovou akciou vždy uzat-
várame ročnú činnosť svidníckeho klubu. 
   Klub Košice - Cyril Betuš. Vážená pani prezidentka, vedenie spoločnosti, vážení hostia, delegáti snemu vážení prítomní Úvo-
dom mi dovoľte odovzdať pozdrav všetkých členov klubu Košice, Spoločnosti SPaA SR účastníkom nášho XV. snemu. V tejto 
chvíli rád poďakujem pani prezidentke a celému vedeniu Spoločnosti za prácu ktorú vykonali v uplynulom období na prospech 
všetkých klubov a členskej základni v Slovenskej republike. Výsledky práce dokazujú, že naša spoločnosť má svoje opodstatne-
nie, je na prospech všetkým obyvateľom, ktorí bojujú z rôznymi druhmi zdravotných kožných a iných problémov. Dokazuje sa, že 
občania - pacienti oveľa lepšie znášajú následky nemocí, keď sa majú na koho obrátiť so svojimi dennými starosťami, vymenia si 
svoje skúsenosti a poznatky z rôznych spôsobov liečenia. Je to práve naša spoločnosť, ktorá má v tejto činnosti, alebo poslaní 
svoje nezastupiteľné miesto. Tak isto ako aj ostatné kluby aj klub v Košiciach ma svoje starosti, medzi ktoré patrí v tomto období, 
hlavne potreba omladiť členskú základňu, prejsť na elektronickú komunikáciu medzi vedením klubu, odbornými pracoviskami, 
poisťovňami, nemocnicami, poliklinikami, zdravotnými strediskami, ambulanciami, sponzormi, ako aj s predstaviteľmi štátnej 
správy a samosprávy mesta Košice. Vysoko si ceníme spoluprácu s kúpeľmi, kde naši členovia vždy nájdu oázu obnovy svojho 
zdravia. Do budúceho obdobia želám všetkým členom spoločnosti a novozvolenému vedeniu SPaA SR veľa zdravia a úspechov. 
   Klub Šaľa - Miroslav Matajs. V januári 2018 na Výročnej schôdzi bol menovaný revízor klubu, schválený program na celý 
rok a niektorí prítomní uhradili členský poplatok. V máji sa akcie Deň kože, deň dotykov v Liptovskom Mikuláši za klub zúčastni-
li Alžbeta Baloghová a Mária Vágvolgyiová. V júni nás navždy opustila Mária Vassová z Kolárova a v auguste Ing. Hieronym 
Polák z Levíc. Česť ich pamiatke. V septembri sa štyria členovia klubu zúčastnili relaxačno-rekondičného pobytu s prenocovaním 
v penzióne Mlyn Radava. V priebehu novembra a decembra viacerí členovia klubu kúpaním sa v TK Podhájska využili poskytnu-
tý Grant. V januári 2019 sme privítali na Výročnej schôdzi nového člena klubu Milana Hrčku zo Zvolena. Do dnešného dňa pri-
budli ďalší dvaja noví členovia z Nových Zámkov. V máji sa Dňa kože, dňa dotykov v Lučenci za náš klub zúčastnili zase pani 
Baloghová a Vágvolgyiová obe z Nových Zámkov. V októbri sa pracovno-relaxačného pobytu v penzióne Iveta v Radave za klub 
zúčastnili Alžbeta Baloghová, hospodárka a Miroslav Matajs, predseda. V novembri sa niektorí stretli kúpania v TK Podhájska. 
Záverom by som chcel podotknúť, že klub Šaľa v priebehu rokov 2018 až 2019 stratil úmrtím dvoch členov a získal troch nových. 
Činnosť klubu bola ovplyvnená z dôvodu dlhodobej PN, od júla 2018 do mája 2019, predsedu klubu.  
   Klub Považská Bystrica - Božena Smadišová. Nakoľko patríme k menším klubom, tak hospodárime i s menším rozpočtom. 
Každoročne sa usilujeme získať finančné prostriedky formou dotácie od Mesta Považská Bystrica i grantu od VV SpaA SR, a tak 
sa musíme riadiť podmienkami VZN mesta a zásadami spoločnosti. Medzi naše hlavné aktivity patrí stretnutie s českými priateľmi 
na Portáši, návšteva kultúrnych podujatí, návšteva soľnej jaskyne a top akcia je kúpanie v Podhájskej. Na schôdzi sa stretávame 2x 
ročne. Na začiatku roka si plánujeme aktivity na celý rok a vyberáme členský príspevok. A na konci roka si na vianočnom 
posedení pri kapustnici zhodnotíme plnenie toho čo sme si naplánovali. 
   Klub Humenné - Marta Zobínová. Klub Humenné má v súčasnosti dvadsať platiacich členov. Podobne, ako ostatné kluby, aj 
my sa boríme s nedostatkom finančných prostriedkov a tak stretnutia, ktoré organizujeme si financujeme z vlastných zdrojov. 
Peniaze na podujatia získavame prostredníctvom dotácií od mesta Humenné. Rok 2018 sme začali výročnou členskou schôdzou 9. 
februára, na ktorej sme zhodnotili predošlý rok, čo sa týka hospodárenia s pridelenými finančnými prostriedkami, ale aj celoročnú 
činnosť klubu. Naše stretnutie pokračovalo spoločnou večerou s posedením. V máji sa naše členky Rohaľová, Zobínová, 
Židzíková zúčastnili celoslovenského Dňa kože, ktorý sa konal v Liptovskom Mikuláši. V roku 2018 sme požiadali o 4 dotácie. Z 
dôvodu nedostatkov finančných prostriedkov nám boli schválené 3 žiadosti. V dňoch 15.-16. septembra sme boli na víkendovom 
pobyte v Červenom Kláštore. Malú nepríjemnosť so zamračenou oblohou a mrholením v prvý deň pobytu vyvážili folklórne 
slávnosti, ktoré sa tam v tom čase konali. Druhý deň bol slnečný tak sme ho využili na splav Dunajca na pltiach a prehliadku 
historického kláštora. Ďalšia akcia bol už tradične Športový deň pre deti a dospelých, ktorý sa konal v novembri. Každý rok ho 
robíme v inom prostredí, aby sme spoznali aj odľahlejšie zákutia mesta a jeho okolia. Tentoraz sme sa stretli pred Domom kultúry 
a lesoparkom sme pokračovali k rekreačnej oblasti Hubková. Tam začali súťaže ako skok cez prekážky, beh pomedzi drevené koly, 
udržanie stability na kývajúcej sa podložke a iné. Športové popoludnie bolo zakončené tradične, malým posedením v kolibe 
Hubkova, kde každý zo zúčastnených za svoj športový výkon dostal odmenu. Poslednou našou akciou v roku 2018 bol vianočný 
koncert 9. decembra. Vypočuli sme si koledy a iné ľudové pesničky v modernej úprave v podaní speváčky Veroniky Rabada so 
skupinou. Po koncerte sme sa všetci stretli na námestí pri vianočnom punči a popriali si šťastné sviatky. 
Rok 2019 sme začínali výročnou čl. schôdzou, na ktorej bol schválený aj plán činnosti. Tohto roku sme dávali na mesto 4 projekty, 
schválené boli 3 a následne boli poskytnuté dotácie. V júli sme boli na víkendovom pobyte vo Vysokých Tatrách. Ubytovaní v 
penzióne Aspen v Novej Lesnej a odtiaľ sme robili túry na Štrbské pleso, Popradské pleso, Hrebienok, odtiaľ na Bilíkovu chatu a 



Reinerovu útulňu. Tohto roku nás čakajú ešte dve akcie, a to víkendový relaxačno-liečebný pobyt na Zemplínskej Šírave v dňoch 
13.-15. decembra a v závere roka vianočný koncert. Okrem týchto spomínaných podujatí sa členovia nášho klubu zúčastňujú aj 
ďalších akcií organizovaných VV SPaA SR. Zúčastnili sme sa Dňa kože v Lučenci a v októbri 4-dňového pracovno-relaxačného 
pobytu v Radave pri Podhájskej, na ktoré boli veľmi pozitívne ohlasy zo strany zúčastnených. Chcem tu spomenúť ešte jednu 
akciu, a tou je Snem českých psoriatikov a ekzematikov, na ktorý náš klub dostal pozvanie. Konal sa v marci, v Třebíči, za náš 
klub tam bola Iveta Tkáčová a ja. Chcem sa aj touto cestou veľmi poďakovať českým priateľom za pozvanie, za milé prijatie a za 
to, ako s nám po tieto dni venovali. Odniesli sme si odtiaľ nové poznatky o ich práci a živote v kluboch, ako aj nové námety na 
spestrenie našej činnosti. Na záver by som chcela po- ďakovať mestu Humenné, ako aj VV SPaA SR za poskytnutie dotácií, bez 
ktorých by bolo ťažko zabezpečovať činnosť klubu. Samozrejme, že ani to nestačí, a tak na všetky tieto podujatia si členovia 
prispievajú aj z vlastného vrecka. Aj keď je čím ďalej, tým ťažšie zabezpečovať chod klubu, verím, že aj v budúcnosti sa nám 
podarí s podporou mesta a Spoločnosti psoriatikov udržať klub v činnosti... 
   Klub Poprad – Daniela Sorgerová. Dva krát ročne sa stretávame na výročných schôdzach, na ktorých informujeme 
o prípadných zmenách a novinkách, ktoré súvisia s našim ochorením, odovzdávame si skúsenosti. Každý rok v zimných 
mesiacoch navštevujeme na Hrebienku výstavu ľadových sôch, spojenú s menšou túrou, podľa možnosti a schopností našich 
členov. Mnohí naši členovia radi navštevujú kino, iní koncerty, prípadne termálne kúpaliská s rodinnými príslušníkmi, ktorých je 
tu v okolí niekoľko. V lete sa každý rok tešíme na Ľudové remeslá v Kežmarku, kde si každý príde na svoje. Potom sa lúčime 
s letom pri guláši u jedného člena aj s našimi najbližšími, kde si okrem chutného jedla aj zacvičíme pod dohľadom rehabilitačnej 
sestry v krásnej tatranskej prírode a užijeme si veľa zábavy. V roku 2018 sme navštívili kúpele Smerdžonka Červený Kláštor. Pán 
Ing. Šmída bol veľmi ústretový, umožnil nám prehliadku kúpeľného areálu, no a na záver si užili vaňový kúpeľ. Niekoľko členov 
sa v októbri zúčastnilo na jesenných dňoch otvorených dverí tu, v Červenom Kláštore. Koncom roka po schôdzi si posedíme 
v príjemnej atmosfére pri kapustnici a tak sa zároveň lúčime so starým rokom, poprajeme si šťastné a veselé nadchádzajúce 
sviatky. 
   Klub Liptovský Mikuláš - Mária Aratová. Rok 2018: 1. Výročná členská schôdza, ktorú mávame v klubových priestoroch v 
podchode. Tieto priestory máme od mesta bezplatne. 2. Posedenie pri guláši aj s rodinnými príslušníkmi. Guláš máme u mňa, 
alebo u niektorého nášho člena. 3. Športový deň primátora mesta, ktorý býva pravidelne v auguste. Tohto roku bolo 10 výročie na 
ktorom sme sa zúčastnili v počte 24. Dvaja naši členovia získali pekné vecné ceny. 4. Relaxačný pobyt Podhájka - mesto Liptov-
ský Mikuláš nám prispieva na pobyt v Podhájskej išlo 10 členov. 5. Slávnostné ukončenie roka máme v novembri posedenie pri 
kapustnici, ktorú si varíme sami v podchode. Ďalšie akcie na ktorých sa zúčastňujú členovia nášho klubu v roku 2019: 1. Hrebie-
nok - Ľadové sochy, tam už chodíme pravidelne v januári. 2. Návšteva kina a kultúrnych podujatí Kandráčovci, Kolárovci, Ale-
xandrovci. 3. Výstava "Terakotové vojsko" a letecké dni v Poprade, účasť 10 členov. 4. Liptovský Ján - pieskové detské rozpráv-
kové postavičky a bola s nami aj jedna členka bratislavského klubu. Po prehliadke sme si urobili malú opekačku. 5. Deň kože - 
vlani bol deň kože v Liptovskom Mikuláši, ukázali sme naše mesto, múzeum Slovenského krasu, Jaskyňu slobody a iné. Tento rok 
bol Deň kože v Lučenci, naše členky boli veľmi spokojné s peknou akciou. 6. Bachledova dolina - prechádzka chodníkom v Ko-
runách stromov. 7. Pobyt v Radave bol zaujímavý relaxačný aj pracovný. Ďakujeme výkonnému výboru za vydarenú akciu. 
   Klub Prešov - Viera Miklošková. Január 2018, bola výročná členská schôdza na ktorej sme privítali nových členov klubu. Máj 
2018 - Deň kože, deň dotykov v Liptovskom Mikuláši. Zúčastnili sa dvaja členovia klubu Velček a Velebír. Január 2019 - výročná 
členská schôdza, prednáška MUDr. Petry Imlejovej, zástupkyni primárky kožného oddelenia v Prešove na tému biologická liečba. 
Členská schôdza – doplnenie plánu činnosti sa konala v marci a v apríli sa 5 členov klubu zúčastnilo na prednáške riaditeľky od-
boru sociálnych vecí a vedúcich pracovníkov ÚPSVaR Prešov oddelenia posudkových a kompenzačných činností o novele zákona 
a zmenách v poskytovaní PP na kompenzáciu ťažkého zdravotného poskytnutie. V máji sa na Dni kože v Lučenci zúčastnili pán-
Velček a Velebír. V máji sa Jarného dňa otvorených dverí v kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka zúčastnilo 17 členov klubu. V 
septembri sme mali kultúrno-spoločensko-poznávací zájazd Betliar a Ochtinská aragonitová jaskyňa spolu s klubom zdravotne 
postihnutých č. 15 Prešov, nás bolo 15 členov. 
   Klub Lučenec- Mária Gilanová. Klub Lučenec začína pracovať v januári – zasadá výbor, naplánuje sa výročná členská schô-
dza a plán aktivít na nasledujúci rok. Naše stretnutia členov sa uskutočňujú podľa plánu napr. v mesiaci marec – MDŽ, v máji – 
Deň kože, deň dotykov a Euromalanoma Day ako aj Deň matiek. Tak isto v máji sa uskutočňovali  poznávacie zájazdy. V roku 
2018 to boli Južné Čechy, kde sme navštívili napr. zámok Červená Lhota, Hluboká nad Vltavou, Český Krumlov, Holešovice – 
jedinečný komplex vidieckych domov – UNESCO a pod. V roku 2O19 sme navštívili Toskánsko. Videli sme šikmú vežu v Pise 
ako aj zaujímavé galérie. Baziliku Santa Croc vo Florenci a cestou domov sme sa zastavili na ochutnávke vín. V roku 2019 sme 
mali úžasnú akciu Celoslovenský deň kože a dotykov. Akcia trvala tri dni. V prvý deň bol príchod hostí a ubytovanie. Nasledovala 
prehliadka mesta a po večeri ochutnávka pív v Tančiarni v Lučenci, kde sme mali možnosť ochutnať až 18 druhov piva. Hlavný 
deň Dňa kože 17. máj prebiehal na Námestí republiky. Predsedníčka klubu pani Gilanová privítala hostí, Výkonný výbor 
z Bratislavy a predsedov klubov z celého Slovenska  ako aj všetkých prítomných. Oboznámila účastníkov s programom dňa. Za 
mesto Lučenec pozdravil prítomných viceprimátor mesta Mgr. Baculík. Nasledoval kultúrny program detí z materských škôl Zvo-
lenská cesta, trieda Lienky, čo je aj náš symbol a MŠ z Herczovej ulice. Krásne kroje detí len umocnilo toto vystúpenie. Nedal sa 
zahanbiť ani detský folklórny súbor Radosť pod vedením Mgr. Janštovej Marcely. Popoludní sme navštívili Synagógu, kde nám 
spevácky súbor Rezeda zaspieval niekoľko pekných pesničiek. Vďaka akustike v Synagóge bolo vystúpenie speváckeho zboru 
nezabudnuteľným zážitkom. Na radnici sa uskutočnilo prednáškové popoludnie kožných lekárov. Na záver bolo podané občer-
stvenie a malá pozornosť od spoločnosti Bioderma. 18.mája sme sa zúčastnili relaxačného pobytu v Novolandii Rapovce. Poďa-
kovanie patrí pani primátorke Alexandre Pivkovej za možnosť využiť tento pobyt. Počas celého stretnutia nám prialo aj počasie, 
čo umocnilo náš program. 19. mája 2019 sme sa zúčastnili Dňa otvorených dverí v Červenom Kláštore. Využili sme prehliadku 
kúpeľov a individuálne procedúry. Večer sme sa presunuli na Pieniny, kde sme sa ubytovali. Hoci už plte nepremávali aj tak sme 
mali pekný pohľad na Dunajec a okolie. Na júnovom stretnutí sme už rozoberali plán dovoleniek na desaťdňový pobyt pri mori. 
Tentokrát to bola Makarská riviera – Gradac v Chorvátsku  a Taliansko v Lignane – hotel Cam. Ubytovanie a strava boli veľmi 
dobré. Vyšlo nám aj počasie. Za tieto pobyty ďakujeme CK Piešťany Tour s.r.o. Nie všetci mohli ísť k moru a tak sme využívali aj 
naše vody v Rapovciach. Z 2%, ktoré sme dostali od Výkonného výboru z Bratislavy a dotácií od mesta Lučenec sme zakúpili 
vstupenky, ktoré sme rozdali členom. Na septembrovom stretnutí sme preberali dovolenkové obdobie. V októbri sme sa zúčastnili 
relaxačného pobytu v Turčianskych Tepliciach. Po jeho skončení sme mali pracovné stretnutie v Radave, ktoré zabezpečil VV, 
kde sme prejednávali prípravu na snem, ktorý sa uskutočnil v novembri v Červenom Kláštore. Voľný čas sme využili na kúpanie 
v Podhájskej a relaxačný pobyt v soľnej jaskyni v Radave. Ešte musím spomenúť stretnutie klubu v októbri, kedy sme mali bohatý 



program. Bol to aj Svetový deň psoriázy. O vzniku tohto dňa oboznámila prítomných predsedníčka klubu. Tento deň bol schvále-
ný vo francúzskom meste Nice a pripomenuli sme si jeho piate výročie. Keďže október je aj Mesiac úcty k starším, pozvali sme 
jubilantov, ktorí v tomto roku dovŕšili svoje okrúhle jubileum a obdarovali sme ich malým darčekom. Nasledovala diskusia 
a podanie občerstvenia. Poďakovaním za účasť predsedníčka schôdzu končila a zároveň pozvala prítomných na výročnú členskú 
schôdzu, ktorá sa uskutoční vo februári 2020.  
 
K bodu č. 6 - Správa mandátovej komisie  
Správu mandátovej komisie predniesla jej predsedníčka Mária Aratová. Uviedla, že na XV. Snem SPaA SR bolo delegovaných 53 
členov z jednotlivých klubov SPaA SR a členskej základne. Na Sneme je prítomných podľa prezenčnej listiny 53 delegátov, čo 
znamená, že XV. Snem SPaA SR je uznášania schopný. 
 
K bodu č. 7 - Prerokovanie a schválenie návrhu rozpočtu SPaA SR na roky 2020 a 2021  
Hospodárka Spoločnosti Eva Valovičová písomne v materiáloch predložila na roky 2020 a 2021 návrh výkonného výboru na výš-
ku členských príspevkov a výdavkových položiek, ktorých výšku, podľa platných Smerníc hospodárenia SPaA SR stanovuje 
snem. Ďalej predložila návrh rozpočtu. 
Snem jednomyseľne schválil /za 53, zdržali sa 0, proti 0/:  
a/ ročné členské vo výške 10,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a viac 
b/ limit pokladničnej hotovosti v sume 1 000,00 € 
c/ výdavky na občerstvenie:  
 * na akciách v Kluboch maximálne 4x ročne 2,50 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
 * na zasadnutí VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 2,50 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny, v prípade mi-
moriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 1,50 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
 * podávané pri rokovaniach zástupcov VV (2 členovia) s obchodnými partnermi a firmami najviac však 5 € na zúčastnenú osobu 
d/ vyplácanie príspevkov na činnosť Klubom vo výške 4 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil členský príspevok v plnej výške, 
s tým, že najneskôr do 31.05. bežného roka musí predseda klubu odsúhlasiť s hospodárom resp. zástupcom VV zoznam platiacich 
členov, ako podklad k vyplácaniu príspevku na činnosť klubu podľa Smerníc hospodárenia do 30.06. bežného roka  
e/ výšku paušálnych mesačných výdavkov pre členov VV na telefóny a cestovné v jednotnej výške á 35€ počas volebného obdo-
bia. 
f/ Vyplácanie cestovných náhrad: sa realizuje výlučne v súlade s ustanovenia Smernice o hospodárení. Musí byť pri organizova-
ných akciách Spoločnosti v súlade s pokynmi Výkonného výboru. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len v prípade dostatoč-
ných finančných prostriedkov v Spoločnosti a v danom Klube. Preplatenie cestovných náhrad v Klube, schvaľuje členská schôdza 
nadpolovičnou väčšinou svojich členov len v prípade dodržania organizačných pokynov VV. Výkonný výbor schvaľuje cestovné 
príkazy pre členov, ktorí nie sú registrovaní v žiadnom klube, ostatným členom, ktorých vysiela na cestu, napr. členov revíznej 
komisie a pod. a ďalej schvaľuje aj preplatenie cestovných náhrad nadpolovičnou väčšinou členov VV. Schvaľovanie zahranič-
ných ciest, je vo výlučnej právomoci VV, ako aj schvaľovanie ich vyúčtovania. 
g/ Návrh rozpočtu SPaA SR na roky 2020 a 2021 nasledovne: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 K bodu č. 8 - Voľby členov výkonného výboru a revíznej komisie 
Predseda volebnej komisie predstavil kandidátov do Výkonného výboru a Revíznej komisie.  
Ospravedlnil neprítomnú Editu Spišiakovú, kandidátku do RK a Zuzanu Tekauerovú, kandi 
dátku do VV. Voľby sa uskutočnili verejným hlasovaním, jednotlivo za každého kandidáta. 
Do Výkonného výboru boli zvolení títo členovia:  
Bergmannová Ľubica (za 52, zdržali sa 1, proti 0), Mgr. Chrenková Eva (za 52, zdržali sa 1, proti 0), Hurbaničová Terézia (za 52, 
zdržali sa 1, proti 0), Tekauerová Zuzana (za 53, zdržali sa 0, proti 0) a Valovičová Eva (za 52, zdržali sa 1, proti 0) 
Do Revíznej komisie boli zvolení títo členovia:  
Biskupičová Daniela (za 52, zdržali sa 1, proti 0), Ing. Spišiaková Edita (za 53, zdržali sa 0, proti 0) a Smadišová Božena (za 52, 
zdržali sa 1, proti 0) 

  
V €ur 

  spolu na roky 2020 a 2021 na jeden rok 
PRÍJMY     
Členské príspevky  7 000,00 3 500,00 
Sponzorské, dar 6 000,00 3 000,00 
2% resp. 3% z dane z príjmu 3 000,00 1 500,00 
PRÍJMY SPOLU 16 000,00 8 000,00 
VÝDAVKY     
Kancelársky materiál 400,00 200,00 
Občerstvenie VV a Snem 1 000,00 500,00 
Paušály 4 200,00 2 100,00 
Honoráre  400,00 200,00 
Poplatky – internet, web .stránka 600,00 300,00 
Cestovné 400,00 200,00 
Ubytovanie 3 000,00 1 500,00 
Poštovné 400,00 200,00 
Aktivity a relaxačné pobyty klubom 4 400,00 2 200,00 
Notárske poplatky 200,00 100,00 
Poplatky banke 300,00 150,00 
Rôzne 700,00 350,00 
S P O L U: 16 000,00 8 000,00 



Po krátkej prestávke predseda volebnej komisie JUDr. Cyril Betuš oznámil delegátom XV. Snemu rozdelenie funkcií nového 
Výkonného výboru SPaA SR: prezidentka Terézia Hurbaničová - štatutár, viceprezidentka Ľubica Bergmannová - štatutár, hospo-
dárka Eva Valovičová, tajomníčka Mgr. Eva Chrenková a členka Zuzana Tekauerová. Za predsedníčku revíznej komisie bola 
zvolená Ing. Edita Spišiaková, členkami Daniela Biskupičová a Božena Smadišová. V mene prítomných delegátov im zablahože-
lal a zaprial im veľa tvorivých síl, elán a predovšetkým pevné zdravie. 
Za novozvolených funkcionárov a prejavenú dôveru poďakovala Terézia Hurbaničová, ktorá ešte uviedla, že hovorkyňou SPaA SR 
zostáva Mária Cetkovská a styk so zahraničím bude naďalej vykonávať RNDr. Miloslav Čubrík. 
 
K bodu č. 9 - Rôzne, diskusia, námety činnosti na nastávajúce obdobie 
* Pani Přikrylová - zástupkyňa SPAE ČR nás informovala o hlavných aktivitách spoločnosti, vydávajú časopis Zpravodaj 4x do 
roka, otvárajú sezónu v kúpeľoch Lipová, organizujú prímorské ozdravné pobyty, pravidelne organizujú Stretnutie na Portáši, 
budúci rok to už bude 20. ročník v termíne 19.-21.06.2020, na ktorý nás srdečne pozvala. V dňoch 14.-16.02.2020 bude Zjazd 
SPAE v Třebíči, v júli plánujú pobyt v Chorvátsku - Baška Voda, v septembri pobyt pri mori v Grécku. 
* Pani Kucháreková sa 17. a 18. októbra 2019 sa zúčastnila s Terkou konferencie organizácií občianskeho sektora Orbis Civitares, 
ktorá bola o postavení mimovládnych organizácií na Slovensku, zúčastnila sa aj pani prezidentka Čaputová a rozprávali sa 
* Pani Rusinková informovala o novele Zákona o sociálnej pomoci 
- od 01. júla 2020 budú mať nárok na príspevok na hygienu a ošatenie aj ľudia, ktorí sú v sociálnom zariadení 
- od 01. júla 2020 platia nové podmienky na nárok na parkovací preukaz - pohybové problémy,  reumatologické, neurologické 
-  osobná asistencia - teraz sa neskúma - predtým bol nárok ak príjem bol menší ako  
4- násobok životného minima - zvýšil sa príjem za opatrovanie (až 432 €ur) 
- informovala nás o projekte „Cesta na trh práce“ 
* Pani Cetkovská – rozprávala o akcii Trh kože v Bratislave, konanej 27. októbra 2019, organizovanej Slovenskou dermatologic-
kou spoločnosťou; ako na nevýhodu poukázala, že sa prelína so Svetovým dňom psoriázy. Navrhla, aby VV napísal odobrujúci list 
* Pani Bergmannová - pripravujeme v spolupráci s Editou Spišiakovou nové tlačivá o hmotnej zodpovednosti predsedov, pod-
predsedov, hospodárov a revíznej komisie pre jednotlivé kluby ako aj o používaní osobných údajov /GDPR/ 
* Pani Rusinková - žiadala o prípravu manuálu - archivovanie dokladov a zakotvenie archivácie dokladov do smerníc o hospodá-
rení spoločnosti  
Predsedajúca uviedla, že s prednesenými pripomienkami a návrhmi sa bude VV zaoberať a členovia Spoločnosti o nich budú in-
formovaní prostredníctvom zápisníc. 
 
K  bodu č. 10 - Schválenie uznesení Snemu 
Návrh uznesenia z rokovania XV. Snemu SPaA SR predniesol predseda návrhovej komisie JUDr. Cyril Betuš. Uznesenie XV. 
Snemu SPaA SR bolo delegátmi jednomyseľne schválené.  
 
K bodu č. 11 - Záver 
Ľubica Bergmannová prítomným delegátom poďakovala za aktívnu účasť. Novému VV, RK a všetkým prítomným delegátom 
zaželala veľa šťastia, zdravia, pochopenia, menej stresu, ale hlavne veľa elánu do ďalšej spoločnej práce. Tým zasadnutie XV. 
Snemu ukončila. 
 
Zapísala: Katarína Kapustová a Eva Nagyová 
 
Zápisnicu overili: Mária Kucháreková a Jozef Vandák 
    
Kúpele Červený Kláštor Smerdžonka 22. 11. 2019 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



U Z N E S E N I E  z rokovania XV. Snemu delegátov SPaA SR  
dňa 22. 11. 2019 v Kúpeľoch Červený Kláštor Smerdžonka 

 
XV. Snem Spoločnosti psoriatikov a atopikov Slovenskej republiky (ďalej len SPaA SR alebo Spoločnosť) na základe  
prerokovaných správ a diskusie prijíma nasledovné uznesenie: 
 
A.   S C H V A Ľ U J E 
1.  Správu Mandátovej komisie 
2.  Správu o činnosti SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
3.  Správu revíznej komisie o činnosti a hospodárení SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
4.  Správy o činnosti jednotlivých klubov SPaA SR od ostatného Snemu SPaA SR 
5.  Správu návrhovej komisie 
 
B.   Z V O L I L  na nastávajúce volebné obdobie: 
1.  Výkonný výbor SPaA SR v zložení: 
Ľubica Bergmannová, Terézia Hurbaničová, Eva Chrenková, Zuzana Tekauerová,  
Eva Valovičová  
2.  Revíznu komisiu SPaA SR zložení: 
Daniela Biskupičová, Božena Smadišová, Edita Spišiaková 
 
C.   K O N Š T A T U J E, že v zmysle platných STANOV Výkonný výbor Spoločnosti na svojom prvom zasadnutí  
konanom dňa 22. 11. 2019 zvolil: 
Za prezidentku - Teréziu Hurbaničovú - štatutár 
Za viceprezidentku - Ľubicu Bergmannovú - štatutár 
Za tajomníka - Evu Chrenkovú 
Za hospodára - Evu Valovičovú 
Za člena - Zuzanu Tekauerovú  
 
D.   K O N Š T A T U J E, že v zmysle platných STANOV Revízna komisia Spoločnosti na svojom prvom zasadnutí  
konanom dňa 22. 11. 2019 zvolila: 
Za predsedníčku revíznej komisie: Editu Spišiakovú 
Za členky Danielu Biskupičovú a Boženu Smadišovú 
 
E.   S C H V A Ľ U J E  pre oblasť hospodárenia Spoločnosti: 
1. Výšku členského príspevku v rokoch 2020 a 2021 vo výške 10,00 € a viac a kolektívne členské vo výške 35,00 € a viac. 
2. Výšku výdavkov na občerstvenie: 
a) na akciách v Kluboch maximálne 4x ročne 2,50 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny 
b) na zasadnutiach VV a pozvaných hostí maximálne 4x ročne 2,50 € na zúčastneného člena podľa prezenčnej listiny; v prípade 
mimoriadneho zasadnutia maximálne 4x ročne 1,50 € na zúčastnené osoby podľa prezenčnej listiny 
c) podávané pri rokovaniach zástupcov VV SPaA SR (2 členovia) s farmaceutickými firmami najviac 5,00 € na osobu. 
3. Vyplácanie dotácií na činnosť Klubom v rokoch 2020 a 2021 vo výške 4,00 € na platiaceho člena, ktorý zaplatil členský príspe-
vok v plnej výške. 
4. Výšku paušálnych mesačných výdavkov na telefónne poplatky a cestovné prostriedkami hromadnej dopravy pre členov VV 
SPaA SR jednotne 35,00 € počas nastávajúceho volebného obdobia. 
5. Vyplácanie cestovných náhrad: sa realizuje výlučne v súlade s ustanoveniami Smernice o hospodárení. Musí byť pri organizo-
vaných akciách Spoločnosti v súlade s pokynmi Výkonného výboru. Cestovné náhrady sa môžu preplácať len v prípade dostatoč-
ných finančných prostriedkov v Spoločnosti a v danom Klube. Preplatenie cestovných náhrad v Klube, schvaľuje členská schôdza 
nadpolovičnou väčšinou svojich členov len v prípade dodržania organizačných pokynov VV. Výkonný výbor schvaľuje cestovné 
príkazy pre členov, ktorí nie sú registrovaní v žiadnom klube, ostatným členom, ktorých vysiela na cestu, napr. členov revíznej 
komisie a pod. a ďalej schvaľuje aj preplatenie cestovných náhrad nadpolovičnou väčšinou členov VV. Schvaľovanie zahranič-
ných ciest, je vo výlučnej právomoci VV, ako aj schvaľovanie ich vyúčtovania.  
6. Limit pokladničnej hotovosti vo výške 1 000,00 €. 
7. Vyrovnaný rozpočet príjmov a výdavkov Spoločnosti na roky 2020 a 2021 celkom vo výške 16 000,00 €, čiže ročne rozpočto-
vané príjmy vo výške 8 000,00 € a rozpočtované výdavky tiež vo výške 8 000,00 € v členení podľa predloženého návrhu. 

F.  U K L A D Á  
1. Výkonnému výboru SPaA SR v termíne do 30. 04. 2020 prerokovať námety a návrhy z diskusie XV. Snemu SPaA SR a využiť 
ich v ďalšej práci. 
Termín: 30. 04. 2020 
Zodpovedá: VV SPaA SR 
2. Výkonnému výboru SPaA SR  rozpracovať v termíne do 31. 05. 2020 zámery z rokovania XV. Snemu do plánov  činnosti Spo-
ločnosti a zabezpečiť ich realizáciu v nastávajúcom volebnom období.  
Termín: v texte  
Zodpovedá: VV SPaA SR 
 
           Hurbaničová Terézia 
Schválené  22. 11. 2019           prezidentka SPaA SR 
Kúpele Červený Kláštor Smerdžonka 
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